
 

BR.0012.3.2.2025 

P R O T O K Ó Ł NR 3/2025 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

Międzychodzkiego 

w dniu 12 marca 2025 roku. 

Posiedzenie Komisji odbyło się w Sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Międzychodzie. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13:33. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Oświaty,… Emilia Matysiak-Żuchowska. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: Dyrektor PCUW Dariusz Nowak oraz Pani Magdalena Dubrowska. 

Obecni – wg listy obecności Komisji (załącznik nr 1 do protokołu). 

Tematy posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Opracowanie Regulaminu przyznawania nagród Starosty Międzychodzkiego dla osób 

wyróżniających się w dziedzinie sportu i kultury. 

3. Informacja na temat wykorzystania środków z funduszu zdrowotnego dla nauczycieli i emerytów 

w 2024 roku. 

4. Informacja na temat średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez powiat międzychodzki za rok 2024. 

5. Plan działań promocyjnych na rok 2025 oraz podsumowanie działań promocyjnych powiatu za 

rok 2024. 

6. Praca na rzecz Kultury w Powiecie. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1. Zaopiniowanie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji – 14.01.2025 r. 

Przyjęto protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji w dniu 14.01.2025 r. 

O godzinie 13:35 na posiedzenie Komisji przybył Radny Andrzej Zieliński. 

Ad.2. Opracowanie Regulaminu przyznawania nagród Starosty Międzychodzkiego dla osób 

wyróżniających się w dziedzinie sportu i kultury 

Starosta zaproponował pozostawienie proponowanego regulaminu bez zmian, argumentując, iż jest on 

wystarczająco restrykcyjny i znacząco ogranicza możliwą ilość przyznawania nagród. Ponadto Starosta 

odniósł się do kwestii nazewnictwa wyróżnienia, wnioskując o zachowanie dotychczasowej nazwy 

„Nagroda Starosty”, podkreślając, że funkcjonuje ona od wielu lat i stanowi najwyższą formę uznania. 

Następnie Radna Magdalena Jabłońska zwróciła się z prośbą o ponowną analizę zaproponowanego 

regulaminu. Zaproponowała również wprowadzenie procedury wyłonienia dziesięciu nominowanych 

laureatów spośród wszystkich zgłoszonych kandydatów. Zaproponowała również zaangażowanie do 

procesu decyzyjnego osób ze środowisk zewnętrznych, co pozwoliłoby na uzyskanie szerszej 

perspektywy przy ocenie zgłoszeń. 

O godzinie 13:40 na posiedzenie Komisji przybył Radny Ryszard Skiba. 

Radna Magdalena Jabłońska złożyła również propozycję określenia minimalnej kwoty nagród oraz 

rozdzielenia nagród indywidualnych od nagród zespołowych. 

W odpowiedzi Starosta podkreślił, że dla niego kluczowym aspektem jest to, że „Nagroda Starosty” jest 

najważniejszym wyróżnieniem, natomiast nagroda pieniężna stanowi rolę dodatkowego elementu.  



W dalszej części posiedzenia odbyła się dyskusja radnych mająca na celu ustalenie ostatecznych zmian 

w regulaminie. 

Radny Ryszard Skiba zaproponował utworzenie odrębnej kategorii wyróżnień dla osób szczególnie 

zasłużonych dla powiatu, w celu ich uhonorowania. Zgodnie z jego propozycją kategoria ta miałaby 

obejmować znacznie ograniczoną liczbę osób nagrodzonych.  

Po przeprowadzonej dyskusji w tej kwestii podjęto decyzję o dodaniu nowego punktu nr 3, który 

nazwano jako „Sukces wyróżniony przez kapitułę spośród złożonych wniosków”. 

O godzinie 14:27 posiedzenie Komisji opuścił Radny Ryszard Skiba. 

Od tego momentu Komisja obradowała w składzie 6 radnych. 

Radna Magdalena Jabłońska zaproponowała zmianę formy wręczania nagród, wskazując, aby 

ceremonia odbywała się w trakcie sesji, komisji Rady Powiatu, zamiast organizowania odrębnej gali.  

Radny Andrzej Szulc zwrócił uwagę na trudności, które spotykają osoby z niepełnosprawnościami w 

związku z dotarciem na uroczystości wręczania nagród organizowane w Zamku Opalińskich. 

Starosta odniósł się do tej kwestii informując, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby gale odbywały się w 

innej lokalizacji, np. w Centrum Animacji i Kultury lub w hali sportowej znajdującej się przy Liceum 

Ogólnokształcącym. 

Następnie Pani Magdalena Dubrowska zwróciła uwagę na to, że laureaci mogą czuć się bardziej 

komfortowo podczas uroczystej gali wręczania nagród niż w trakcie sesji Rady Powiatu, która jest 

dodatkowo nagrywana. 

Radna Emilia Matysiak-Żuchowska dodała, że podczas specjalnej gali osoby zaproszone mają okazję 

na swobodną rozmowę ze sobą oraz wydarzenie zdobywa wyjątkowy charakter, podkreślając znaczenie 

wyróżnienia. 

Po przeprowadzeniu dyskusji radni doszli do porozumienia, zgodnie z którym całość regulaminu 

pozostaje bez zmian, z wyjątkiem modyfikacji w § 5, pkt 2, gdzie dokonano podziału nagród na 

kategorie: indywidualne i zespołowe, przyznając w każdej z nich wyróżnienia za zajęcie I i II miejsca. 

Ponadto dodano punkt nr 3, nazwany jako: „Sukces wyróżniony przez kapitułę spośród złożonych 

wniosków”. 

Ad.3. Informacja na temat wykorzystania środków z funduszu zdrowotnego dla nauczycieli 

i emerytów w 2024 roku 

Ad.4. Informacja na temat średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez powiat międzychodzki za 

rok 2024 

Powyższe informacje przedstawił Dyrektor Powiatowego Centrum Usług Wspólnych (PCUW) Dariusz 

Nowak. 

Ad.5. Plan działań promocyjnych na rok 2025 oraz podsumowanie działań promocyjnych 

powiatu za rok 2024 

Ad.6. Praca na rzecz Kultury w Powiecie. 

Plan działań promocyjnych na rok 2025 oraz podsumowanie działań promocyjnych powiatu za rok 2024 

przedstawiła Pani Magdalena Dubrowska – załącznik nr 2 i 3 do protokołu.  

 

Radna Magdalena Jabłońska poddała pod wątpliwość wydawanie kwartalnika i zaproponowała 

wykorzystanie tych pieniędzy na rzecz rozwijania promocji. 

Pani Magdalena Dubrowska zwróciła uwagę na to, że kwartalnik jest podsumowaniem wydarzeń z 

trzech ostatnich miesięcy, aby każdy mieszkaniec powiatu miał dostęp do informacji. Zaznaczyła, że 

osoby starsze zazwyczaj nie mają innego źródła informacji z wydarzeń powiatu. 

Radna Magdalena Jabłońska poprosiła o przeprowadzenie rozeznania na koniec kwartału w celu 

sprawdzenia, czy nakład kwartalnika jest odpowiedni. 



W toku dyskusji nad punktem 5 porządku obrad, radni płynnie przeszli do zagadnień związanych 

z punktem 6 – Praca na rzecz Kultury w Powiecie. 

Radna Magdalena Jabłońska zaproponowała rozbudowanie stanowisk promujących powiat obecnych 

podczas wydarzeń kulturowych i sportowych. Wśród propozycji znalazła się organizacja warsztatów, 

które mogłyby odbywać się na tych stanowiskach w ramach promocji. 

Starosta zwrócił uwagę, że realizacja takiego rozwiązania wiązałaby się ze znacznym wzrostem 

kosztów, a z uwagi na ograniczony budżet mogłoby to być trudne do zrealizowania.  

Radna Magdalena Jabłońska poruszyła kwestię priorytetowego traktowania aspektu sportowego, który 

jej zdaniem jest częściej promowanych w mediach, podczas gdy wydarzenia sportowe są pomijane. 

Zwróciła się z propozycją zwiększenia wsparcia dla wydarzeń kulturalnych, wskazując na znaczą 

dysproporcję pomiędzy budżetem przeznaczonym na kulturę, a środkami przeznaczonymi na sport.  

Starosta odpowiedział, że przyznawanie nagród w tych kategoriach nie jest obowiązkiem powiatu, lecz 

wynika z jego dobrej woli. Zwrócił również uwagę na to, że obecnie na terenie całego powiatu 

międzychodzkiego nie istnieje żadna inna nagroda honorująca osiągnięcia zarówno w dziedzinie sportu 

jak i kultury. 

Następnie Radna Magdalena Jabłońska poruszyła temat trwających remontów w Zamku Opalińskich 

w Sierakowie wskazują, że w projekcie budżetu nie zostały uwzględnione koszty cyklinowania oraz 

remontu schodów. Zapytała, czy istnieje możliwość przekazania przez powiat dodatkowego wsparcia 

finansowego na ten cel. 

Starosta odpowiedział, że istnieje taka możliwość, a w przypadku podjęcia stosownej decyzji, Zarząd 

przedstawi Radzie odpowiedni wniosek do budżetu. Dodał, że prowadzenie remontu było możliwe dzięki 

pozyskaniu środków z programu “Polski Ład” na realizację tego projektu. Kwota dofinansowania 

wyniosła ok. 1,2 mln zł, jednak ze względu na szeroki zakres prac konieczne było podjęcie określonych 

decyzji, co spowodowało, że nie wszystkie elementy remontu mogły zostać zrealizowane. 

Ad.7. Wolne głosy i wnioski 

W tym miejscu nikt nie zabrał głosu. 

 

Obrady zakończono o godzinie 16:06. 

 

 

 
Protokołowała  

Julia Szoffer 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,… 

Emilia Matysiak-Żuchowska 


